



Representative Office of Japan to the P.A.

Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps

PRESS RELEASE

January 19th, 2010

New Assistance by Government of Japan for Basic Human Needs in Doha City in Bethlehem Governorate

Today on January 19th, 2010, at the Representative Office of Japan in Ramallah, Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian Authority and Mr. Sami Mroua, Mayor of Doha Municipality signed the grant contract of the project of construction of additional classrooms at Doha girls' elementary school in Bethlehem. The amount of the project funded by the Government of Japan is USD 94,457 through the Grassroots and Human Security Grant Assistance Program

The project is to construct a third floor of five classrooms to accommodate around 160 students who have been suffering from inappropriate rented classrooms. Now, Doha girls' elementary school students will enjoy healthy and proper educational environment.

Mr. Hashimoto in his speech expressed the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective and their efforts to establish their independent state based on the two-state solution.

Since 1993, the Government of Japan has extended economic assistance of more than USD 1 billion to the Palestinians, including USD 20 millions through GGP to finance 290 projects implemented by non-governmental organizations (NGOs) or local government authorities in various fields, such as education, health, water supply, electrification, women empowerment, etc.

(End)

For further information about this project and GGP scheme, please contact Mrs. Diala Zaineddin-Dodin (Office: 02-241-3120/1).

19-01-2010

بيان صحفي

دعم ياباني في مدينة الدوحة في محافظة بيت لحم لتوسعة مدرسة أساسية للبنات

قام ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد/ ناؤفومي هاشيموتو و رئيس بلدية الدوحة السيد/ سامي مروة بتوقيع عقد المنحة لمشروع اضافة غرف صفية لمدرسة الدوحة الأساسية للبنات وذلك اليوم الثلاثاء الموافق 19-01-2010 في مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الفلسطينية. بلغت القيمة الممولة من الحكومة اليابانية لهذا المشروع (94,457) دولار من خلال برنامج المساعدات الرسمية اليابانية للمنح الاهلية و مشاريع الامن الانساني (GPP).

يشمل المشروع إضافة طابق ثالث على مبنى المدرسة مكون من خمسة غرف صفية وذلك لتوفير بيئة تعليمية أفضل لحوالي 160 طالبة للتمتع بغرف صفية ملائمة صحياً وتعليمياً.

أعرب السيد هاشيموتو في خطابه الذي ألقاه في الحفل عن تصميم حكومة اليابان على دعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الانساني، الى جانب دعم جهودهم لتطوير مؤسساته لاقامة دولة فلسطينية مستقلة بناءً على مبدأ حل الدولتين.

منذ عام 1993 قدمت حكومة اليابان اكثر من مليار دولار امريكي كمساعدات اقتصادية للفلسطينيين، من ضمنها 20 مليون دولار امريكي عن طريق برنامج المساعدات الرسمية اليابانية للمنح الاهلية و مشاريع الامن الانساني (GPP) لتمويل 290 مشروع تم تنفيذها من خلال العديد من المنظمات غير الحكومية و السلطات المحلية، حيث تم تغطية قطاعات مختلفة مثل التعليم والصحة والمياه والكهرباء والصرف الصحي و تمكين المرأة للمناطق النائية.